
 
 

 

 

Utrecht, augustus 2023 

 

Betreft: Visie Stadswater en waterscouting 

 

 

Geachte raadsleden, 

Middels deze brief willen wij, de vier waterscoutinggroepen in Utrecht, reageren op de visie 

Stadswater die wij vlak voor de zomervakantie onder ogen hebben gekregen. Voorheen was dit 

visiedocument bij ons ongelukkigerwijs niet bekend. In het stuk worden we wel genoemd als een van 

de gesproken partijen. Het is ons niet bekend met wie en wanneer dit heeft plaatsgevonden. We zijn 

ons ervan bewust dat de reactie termijn is verstreken. De inhoud van de visie is echter van grote 

invloed op het voortbestaan van de vier waterscoutinggroepen, waardoor we alsnog gehoord willen 

worden. 

De visie Stadswater zoals deze er nu ligt, roept bij ons een aantal vragen op ten aanzien van: 

• Waterscouting en hun activiteiten (zeilen) op het Merwedekanaal 

• Emissievrij varen 

• Liggeld 

• Ambitie: ‘Behoud van waterscouting in de stad Utrecht’ 

 

Waterscouting en hun activiteiten (zeilen) op het Merwedekanaal 

De hoofdactiviteiten van waterscouting bestaan uit zeilen, kanoën en roeien. Dit gebeurt veelal op het 

Merwedekanaal waar onze clubgebouwen en het wachtschip (drijvend clubgebouw) van de J.P. 

Coengroep zijn gelegen. Dit gedeelte van het kanaal wordt intensief gebruikt door ons, door de 

roeiverenigingen en is een doorvaarroute naar de stad Utrecht. De waterscouting en hun activiteiten 

worden echter in de visie niet genoemd: In de opsomming van wat er vaart in Utrecht (pagina 29 & 30) 

komt waterscouting niet voor, op de overzichtskaart ‘bestaande vaarfuncties’ (pagina 21) niet en het 

voor waterscouting belangrijke aspect (leren) zeilen wordt geheel niet erkend als wateractiviteit. Op 

pagina 51 wordt gesproken over bruggen en de afmetingen hiervan waarbij rekening is gehouden met 

de roeisport. Ook in dit kader wordt waterscouting niet genoemd.  

De waterscoutinggroepen zeilen met hun jeugdleden minstens eens per maand op de kruising van de 

Vaartse Rijn en het Merwedekanaal! Wij vragen de raadsleden ons te erkennen als gebruikers 

van het Merwedekanaal, zeilen te vermelden als (onze) activiteit en ons te betrekken bij de 

inrichting ervan. 

 

Emissievrij varen 

Naast activiteiten op het Merwedekanaal worden er uitstapjes gemaakt naar de Lek en Utrecht stad. In 

de visie wordt aangekondigd dat emissievrij varen overal in Utrecht ingevoerd gaat worden. 

Emissievrij varen zal in de toekomst de standaard worden, die ontwikkeling zien wij ook komen. De 

termijn die de gemeente voor ogen heeft, is voor waterscouting groepen te kort. Voor het slepen van 

vletten is een sterke motor nodig. De capaciteit die nodig is om onze boten te slepen kan (nu nog) niet 

met elektromotoren gegenereerd worden. Het is uit het visiedocument niet duidelijk op te maken of in 

het gedeelte waar de zeeverkenners actief zijn ook emissievrij gevaren moet worden. Hierover willen 

we graag opheldering.  



 
 

 

 

Tevens ligt in dit gebied de Nieuw Hoorn, het wachtschip van de J.P. Coengroep. Het is nog 

onduidelijk of dit schip buiten deze regeling valt i.v.m. de uitzondering die er voor ‘historische schepen’ 

wordt gemaakt. Gelijk aan de uitzondering die er voor ‘historische schepen’ wordt gemaakt vragen we 

de raadsleden een uitzondering te maken voor niet-commerciële (scouting-) sleepboten.  

 

Liggeld 

In de visie wordt aangekondigd dat er overal liggelden betaald moet gaan worden. Dit is een financiële 

bedreiging voor de waterscoutinggroepen. Door de grote hoeveelheid boten is dit financieel niet te 

dragen. Daarbij is het tegenstrijdig als aan de ene kant subsidie ontvangen wordt voor het laten 

functioneren van de vereniging om dit vervolgens weer af te moeten dragen voor het liggeld. We 

vragen de raadleden om voor waterscoutinggroepen een uitzondering te maken voor het 

betalen van liggeld. 

 

Ambitie: ‘Behoud van waterscouting in de stad Utrecht’ 

De vier waterscoutinggroepen met ruim 300 leden, 130 vrijwilligers en 60 boten maken al ruim 80 jaar 

gebruik van het water in en rond de stad Utrecht. 

Zoals hierboven al benoemd valt op dat in de visie Stadswater de waterscouting amper wordt 

genoemd en hun activiteiten al helemaal niet. Hieruit leiden we af dat het zeilen en de andere 

wateractiviteiten van de waterscouting helemaal niet gezien worden.  

Waterscouting vervult een belangrijke rol in het niet-competitieve bewegingsaanbod voor de jeugd en 

wil daarbij belangrijke maatschappelijke competenties meegeven, waarbij samenwerking, het leren 

eigen verantwoordelijkheid te nemen en zelfstandig beslissingen nemen centraal staan. Deze 

verenigingen draaien op vrijwilligers, die alle activiteiten voor hun rekening nemen. Van het 

begeleiden van de jeugdleden tot het onderhouden van de boten. 

Vanuit de historie en jeugdparticipatie zijn we een partij om rekening mee te houden in beleids- en 

planvorming. We vragen de raadleden om waterscouting en hun activiteiten te erkennen en als 

ambitie: ‘Behoud van waterscouting in de stad Utrecht’ op te nemen in de visie Stadswater.  

 

Tot slot 

De huidige visie Stadswater zoals deze er nu ligt zou ernstige bedreiging kunnen gaan vormen voor 

het voortbestaan van de waterscouting in Utrecht. We hopen dat de raad ons als belanghebbende in 

dit geheel gaat zien.  
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